

SEPT 2017 VOL.21 NO.3

科技博物

TECHNOLOGY MUSEUM REVIEW

| 第二十一卷 | 第三期 |

中華民國106年9月出版

| 目次 | CONTENTS

檢視全文



刊前語	Preface		03
從實驗室到博物館：人造血研究的科普展示轉化探討	From Lab to Museum: Exploring the Exhibit of Information Translation for Artificial Blood Research	陳攻岑 Mei-Tsen Chen 閻映丞 Ying-Cheng Yen	05
從觀眾參觀經驗探討正經遊戲理論在博物館展示的運用--以「氣候變遷」展示廳為例	The Application of Serious Games in Museum Exhibitions from Visitors' Experience: A Case Study on the Exhibition Hall of Climate Change	蘇芳儀 Fang-Yi Su	25
展示形成前評量：以國立科學工藝博物館「夢想號」展示廳更新為例	Front-end Evaluation of Exhibition: Take the Renewal of "Fantasy" at the National Science & Technology Museum as an Example	盧昭蓉 Chao-Jung Lu 麥綸婉 Hsiu-Wan Mai 陳攻岑 Mei-Tsen Chen	55
國立海洋生物博物館觸摸池的體驗式展示與保育議題	The experiential exhibition and conservation issues of the touch pool in National Museum of Marine Biology and Aquarium	劉銘欽 Ming-Chin Liu 周偉融 Wei-Rung Chou 姜海 Hai Chiang 林佩蓉 Pie-Jung Lin	75
博物館綠能光源的探究－論博物館展示引入自然光之新展望	A Study on the Green Lighting of Museums- New Perspectives on the Introduction of Natural Light into the Museum Exhibition	耿鳳英 Feng-Ying Keng	91
版權頁	Copyright		123
徵稿簡約	Submission Guideline		124



國立科學工藝博物館
NATIONAL SCIENCE AND TECHNOLOGY MUSEUM

807 高雄市九如一路720號 tel: (07)380-0089 fax: (07)384-6437
720, Jiouru 1st Road, Kaohsiung 807, TAIWAN (R.O.C.) http://www.nstm.gov.tw/

ISSN 1684-1220



9 771684 122005

GPN:2008600021

定價：新台幣135元整
(含掛號費用)